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رییس کمیته مشــترک ایران و ژاپن گفت: گویا 
در مــورد پول های بلوکه شــده ایــران در ژاپن 
گشایش هایی ایجاد شده است اما چون اطلاعات 
آن را دقیقا افشا نمی کنند، در نتیجه ما هم با حدس 

و گمان در این زمینه صحبت می کنیم.
بهرام شکوری در گفت وگو با ایلنا درباره سطح مبادلات کنونی 
ایران با ژاپن گفت: ســطح مبادلات ایران با ژاپن نســبت به 
گذشته تغییری نکرده است. ژاپنی ها نوعا شرکای امریکایی ها 
و سرمایه گذاری های مشترکی با ایران و امریکا دارند و از این 
تحریم ها بســیار متاثر هستند. در نتیجه سطح روابط ما هنوز 
نزدیک به صفر است ولی ژاپنی ها امیدوار هستند که برجام به 

نقطه ای برسد تا این روابط گسترش یابد.
وی افزود: قبل از عید نوروز؛ ســازمان توســعه تجارت ژاپن 
جلســاتی با اتاق بازرگانی ایران داشتند که علاقه مند بودند، 
زمینه های همکاری با ایران را مشخص کنند، به خصوص با 
کمپانی های متوسطی که در ژاپن وجود دارد. درواقع باید بتوان 
از الان این بســتر را فراهم کرد و مقدمــات آن را انجام داد تا 
اگر برجام عملیاتی شد، مقدمات آن شکل گرفته باشد. با توجه 
به تغییر و تحولاتی کــه در اتاق ایران بود کمی این موضوع 
مغفول ماند که امیدوارم از هفته آینده، بتوانیم این مذاکرات را 
شروع کرده و استمرار آن موجب شود که سریعا بعد از برجام این 

ارتباط برقرار و توسعه یابد.شکوری درباره نوع مبادلات ایران و 
ژاپن خاطرنشان کرد: نوعا آنچه که قبلا بیشتر ژاپن خریدار آن 
از ایران بود یکسری محصولات معدنی و در کنار آن یکسری 

خاویار، میگو، محصولات غذایی، آبمیوه ها، آب انار، خشکبار و 
پسته ایرانی و فرش بود. ایران در حوزه های مختلف می تواند با 
ژاپن ارتباط داشته باشد که یکی صنعت توریسم است. ژاپنی ها 

بسیار علاقه مند به تاریخ و آثار باستانی ایران هستند.اگر بتوانیم 
شرایطی را مهیا کنیم که توریست های ژاپنی بتوانند به راحتی 
به ایران بیایند و جاذبه های گردشگری و تاریخی ایران را ببینند، 
می تواند درآمدزایی خوبی برای کشور داشته باشد. ایرانی ها هم 
علاقه مند به رفتن به ژاپن هستند، البته علاقه مندی ژاپنی ها 
بیشــتر از ایرانی هاست، چون هزینه سفر برای ژاپنی ها کمتر 
اســت، در نتیجه ما می توانیم توریست خارجی از ژاپن بیشتر 
داشته باشیم.رییس کمیته مشترک ایران و ژاپن در ادامه افزود: 
نمایشگاه هایی که تجار ایرانی می توانند در ژاپن شرکت کنند هم 
زمینه همکاری دیگری است. به هر حال دانش فنی و تکنولوژی 
که در ژاپن وجود دارد در ســطح اروپاســت و در ماشین آلات 
صنعتی، آسانســور، بسیاری از تلفن ها و کالاهای دیگری که 

استفاده می کنیم، می توان از ژاپن بهره مند شد.
 وی ادامه داد: شاید یکی از این زمینه هایی که در آینده اتفاق 
بیفتد این باشد که به جای تولید خودروهای بی کیفیت در کشور، 
برندهای خوب خودروســازی ژاپن مثل تویوتا بتوانند به ایران 
بیایند و با سرمایه گذاری بیشتر در ایران بتوان از ظرفیت بالای 

تکنولوژی ژاپن در این حوزه استفاده کرد.
شکوری درباره وضعیت پول های بلوکه شده ایران در ژاپن بیان 
کرد: گویا گشایش هایی در این مورد ایجاد شده است اما چون 
اطلاعات آن را دقیق افشا نمی کنند، در نتیجه ما هم با حدس 

و گمان در این زمینه صحبت می کنیم. اما هم کره و هم ژاپن 
با چراغ ســبزی که امریکا نشان داده بود، علاقه مند بودند که 
پول های ایران را بدهند. حال آن را داده اند یا خیر، خیلی اطلاع 

ندارم و وزارت امور خارجه بیشتر در جریان این کار است.
وی افزود: دولت و مردم ژاپن و کره علاقه مند به همکاری با 
ایران هستند. ما قبل از کرونا جشن 90 سالگی روابط اقتصادی، 
سیاسی ایران و ژاپن را جشن گرفتیم و حدود یک قرن با آنها 
ارتباط داشــته ایم. ژاپنی ها هم قلبا علاقه مند به این موضوع 
هستند اما به هر حال این دنیای تجارت است و اگر ما هم جای 
آنها بودیم همین رفتار را می کردیم. سهم عمده تجارت ژاپن  با 
امریکا است و آن ها منافع مردمشان را فدای ایران نمی کنند. ما 

هم نمی خواهیم که این کار را بکنند.
 رییس کمیته مشترک ایران و ژاپن  در پایان خاطرنشان کرد: 
ژاپنی ها قلبا علاقه مند هستند که این اتفاق بیفتد و همان طور 
که در گذشــته هم برای ماجرای خرید نفت نشان دادند، آنها 
بیشتر راغب بودند که معافیت هایی را از امریکا بگیرند که نفت 
ما را بخرند. این نشان دهنده این است که ژاپنی ها هم تلاش 
می کنند که این اتفاق بیفتد اما به هر حال ما هم باید از این سو 
به آنها کمک کنیم. باید به سمتی برویم که تعاملات خوبی را با 
دنیا داشته باشیم چون اگر نداشته باشیم طبیعتا هم این کشورها 

را دچار زحمت و هم تجار خودمان را متضرر می کنیم.

 آخرین جزییات از سطح مبادلات تهران-توکیو

گشایش درآزادی پول های بلوکه شده ایران در ژاپن

نماینده مردم خمینی شهر در مجلس:
 در پرداخت یارانه؛ درآمد فرزندان

 در سرجمع خانواده ها محاسبه نشود
نقدعلی، نماینده مردم خمینی شهر در مجلس از دولت خواست تا درآمدهای 

فرزندان را در سرجمع خانواده حساب نکند.
به گزارش بازار، محمدتقی نقدعلی در نشســت دیروز مجلس در تذکری خطاب به رئیس 
جمهور، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رئیس سازمان تامین اجتماعی گفت: درخصوص 
افزایش حقوق بازنشســتگان به مسئولان مربوطه تذکر می دهم، همچنین پیرامون تعیین 
وضعیــت معلمان حق التدریس طرح امین، غیرانتفاعی به وزیر آموزش و پرورش تذکر داده 
و از وی می خواهم هر چه سریعتر وضعیت این افراد را بهبود بخشده و حکم آنها را صادر کند.

نماینده مردم خمینی شهر در مجلس یازدهم ادامه داد: برخی از معلمان طرح خرید خدمت در 
شهر خمین به عنوان معلم نمونه انتخاب شده اند، لذا به چشم کسب نباید به این افراد نگاه شود.
وی ادامه داد: در رابطه با جداسازی درآمدهای فرزندان از خانوار نیز به مسئولان دولتی تذکر 
می دهم که درآمد فرزندان را در ســرجمع خانواده حساب نکنند. از طرفی تقاضامندم در این 
خصوص اطلاع رسانی شود تا درآمد فرزندان جدا شود.نقدعلی در رابطه با وضعیت راه های 
حوزه انتخابیه در تذکری خطاب به وزیر راه عنوان کرد: پل حســین آباد و برق الکترونیک 

همچنان بلاتکلیف مانده است.

 اگر شهیدان بیدار شوند اسلحه خود را 
به سمت مسئولان نشانه می گیرند

احمدنژاد نماینده مردم خرمشهر در مجلس گفت: والله اگر زمان باز گردد و 
شهیدان بیدار شوند، اسلحه خود را به سوی ما خواهند گرفت.

به گزارش اصلاحات نیوز، سیدلفته احمدنژاد در نشست دیروز مجلس در نطق میان دستور 
خود در آستانه سالروز سوم خرداد، فتح خرمشهر گفت: خرمشهر را خدا آزاد کرد، خرمشهری که 
آزادی اش دغدغه رهبر کبیر بود اما برای آبادانی آن دغدغه ای مشاهده نمی شود.نماینده مردم 
خرمشهر در مجلس با اشاره به مشکلات حوزه انتخابیه خود گفت: سلام خدا بر مردم خرمشهر. 
سلام بر کارون خروشان دیروز و بیمار نالان امروز. سلام بر ریه هایی که از هوا سهم شان خاک 
و از دکل های نفتی جز دود عایدشان نشده. سلام بر جوانان تحصیلکرده مظلومی که از کار 
سهم شان حسرت و از ثروت هایشان جز غارت غیربومی ها ندیده اند. سلام بر ارواح جانباختگان 
جاده های حوادث جاده خرمشهربه اهواز که به سبب غیراستاندارد بودن آن دسته دسته قربانی 
شده اند.وی افزود: سلام بر زیرساخت های فرسوده ای که باران رحمت الهی را به عذاب قوم 
نوح تبدیل می کنند. سلام بر کودکان کاری که تایم چراغ قرمز را به جای برنامه درسی خود 
حفظ کرده اند. سلام بر منطقه آزادی که خرمشهر را ظالمانه و دریغ از اندکی خدمت به اسارت 
خود درآورده.  سلام بر جنگی که در خرمشهر هنوز تمام نشده و هر صبحگاهان تا شامگاهان، 
مردم خرمشــهر با آن دست و پنجه نرم می کنند. سلام بر خرمی دیروز و ویرانی امروز و چه 
بسیار سلام هایی که ذکر آنها عجز و درد است.والله اگر زمان باز گردد و شهیدان بیدار شوند، 
اسلحه خود را به سوی ما خواهند گرفت.عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
ادامه داد: تقویم خرمشهر بعد از سوم خرداد ۱۳۶۱، حرکتی نکرده و زمان در این شهر ایستاده 
و عملیات بیت المقدس تا آبادی خرمشهر ادامه دارد و همه ایرانیان در این عملیات شریک 
هستند. همانگونه که رهبر معظم انقلاب فرمودند خرمشهرها در پیش است و این فتح و ظفر 
آغاز پیروزی ها و موفقیت های بزرگ ملت شریف ایران اسلامی است، فتحی که همگان باید 
آن را قدر دانسته و برای عزت و سربلندی مردمی که با جانفشانی، خرمشهر را آزاد کردند تلاش 
کنند.وی اضافه کرد: بنیانگذار انقلاب اسلامی، حضرت امام خمینی)ره( فرمودند فتح خرمشهر، 
فتح خاک نبوده و فتح ارزش های اسلامی است. خرمشهری که محل رشادت ها، ایثارگری ها 
و شهادت بهترین فرزندان این خاک است امروز پایتخت معنوی ایران و مهم ترین یادگار دفاع 
مقدس است.خرمشهر را خدا آزاد کرد اما هنوز مردم با جنگ دست و پنجه نرم می کنند و از 
دکل های نفتی چیزی جز دود عایدشان نشده است.احمدنژاد در ادامه عنوان کرد: هر ساله سوم 
خرداد برای خرمشــهری ها، زخمی تازه بیدار شده و از این رو اگر مسئولان دولت و مجلس 
ملامت شوند بیراه نیست که همه ما به وظیفه خود در قبال مردمی استوار به بلندای دماوند و 
انقلابی به خروش کارون عمل نکرده ایم.عضو مجمع نمایندگان استان خوزستان خاطرنشان 

کرد: والله اگر زمان باز گردد و شهیدان بیدار شوند، اسلحه خود را به سوی ما خواهند گرفت.

رییس سازمان غذا و دارو؛
 ۲۰ برند تجهیرات پزشکی، ۷۰ درصد

 ارز ترجیحی را گرفتند
رییس سازمان غذا و دارو، در ارتباط با پیامدهای ارز ترجیحی که باعث رانت 
خواری برخی شرکت های تجهیزات پزشکی و دارویی می شود، نکاتی را 

مطرح کرد.
به گزارش اقتصادآنلاین، بهرام دارایی گفت: واقعیت امر این است که اختصاص ارز ترجیحی، 
منجر به ارزخواری و ارز فروشی می شود.وی با عنوان این مطلب که در موضوع ارز ترجیحی 
می بینیم که تولید کنندگان شریف از سیستم دور می شوند و فاصله می گیرند، افزود: حتماً یک 
مشکل اساسی وجود دارد که چنین اتفاقی رخ می دهد.دارایی تاکید کرد: افزایش ارز ترجیحی کار 
خطرناکی است.وی افزود: اگر ارز ترجیحی نباشد کسی با سازمان غذا و دارو کاری ندارد چون 
چیزی نیست که بخواهند ببرند. فقط می ماند انحصار بازار و دریافت پروانه تولید بیشتر که تلاش 
ما در جهت کم کردن این موارد است.دارایی به موضوع نظارت ها اشاره کرد و گفت: نظارت 
یک قسمت کار است و بحث مجازات های مؤثر نیز مطرح است.وی افزود: الان تعزیرات ویژه 
برقرار است که امیدوارم خیلی مؤثر باشد. قبلًا برخوردها یک نوع تشویق بود که گران فروشی 
می کرد و بعد جریمه پرداخت می کرد. رییس سازمان غذا و دارو به رانت خواری ارز ترجیحی در 
حوزه تجهیزات پزشکی اشاره کرد و گفت: قبلًا چند شرکت تجهیزات پزشکی به اسم ۲0 برند 
برتر، ۷0 درصد ارز ترجیحی را دریافت می کردند. این موضوع نشان می دهد که تخصیص ارز 

ترجیحی، مسیر غلطی بود.

صف های نانوایی در کشور قابل پذیرش نیست
کوهساری، نماینده مردم رامیان در مجلس گفت: صف های نانوایی در سطح کشور، 

قابل پذیرش نیست.
به گزارش بازار، غلامعلی کوهساری در نشست دیروز مجلس خطاب به هیات رئیسه نسبت به عدم 
انضباط در موضوع شفافیت قوای سه گانه و دستگاه های اجرایی و سایر نهادها گفت: اخطاری را با استناد 
به اصل ۸۴ قانون اساسی می دهم. در این اصل آمده که هر نماینده در برابر تمام ملت مسئول است و در 
همه مسائل داخلی و خارجی می تواند اظهارنظر کند.نماینده مردم رامیان و آزادشهر در مجلس یازدهم 
افزود: موضوعی که امروز در سطح جامعه مشاهده می کنیم، وضعیت اقتصادی و مشکلات مردم است 

که باید به این موضوع توجه جدی شود.
وی ادامه داد: اقتصادی را جراحی می کنیم که رو به موت است و واقعا با این جراحی، ما تنها اقتصاد 
را بلکه مردم را جراحی می کنیم! مشــکلات اقتصادی را در نقاط مختلف کشور شاهدیم و مردم با 
مشــکلات بیماری و مشکلات اقتصادی دست به گریبان هستند.کوهساری با اشاره به صف های 
طولانی نانوایی در سطح کشور مطرح کرد: صف های نانوایی در سطح کشور به ویژه استان گلستان 
که یکی تولیدکنندگان اصلی گندم کشور است، قابل پذیرش نیست. نباید شاهد باشیم که مردم ما برای 
گرفتن یک یا دو قرص نان، زمان زیادی در صف های نانوایی معطل بمانند.وی با اشاره به موضوع 
شفافیت قوای ســه گانه و دستگاه های اجرایی و سایر نهادها گفت: همانطور که آقای جوکار رئیس 
کمیســیون امور داخلی کشور و شوراها مطرح کردند در موضوع مذکور که اکثر قریب به اتفاق با آن 
موافقیم، صرفا با آرای شورای های مختلف مقایسه نکنیم. مزایایی که برخی از مسئولان از آن استفاده 
می کنند مانند خانه های سازمانی، خودروهای اداری، نیروهایی که در اختیارشان است، سفرهای خارجی 
که اعزام می شوند، باید برای مردم مشخص شود. نتیجه این سفرهای خارجی چیست؟این نماینده 
مردم در مجلس یازدهم تاکید کرد: در همین دو سال گذشته در همین مجلس شورای اسلامی بنده یا 
سایر نمایندگان هیچ سفر خارجی نرفتیم و تقاضای آن را هم نداریم، اما افرادی هستند که چندین بار 
به سفرهای خارجی رفته اند. در گذشته هم یکی از وزارتخانه ها عده زیادی را به روسیه فرستاد و اخیراً 
هم شنیده ام که می خواهند به سوئیس بروند! نتیجه این سفرهای از سوی وزارتخانه های مختلف باید 
گزارش و مشخص شود که مزایای دریافتی این افراد چقدر است؟ برخی از این افراد از یکجا حقوق و 
مزایا دریافت نمی کنند، نماینده یا وزیر یا مسئولی که عضو هیات مدیره چندین دستگاه است، و یا عضو 

شوراهای مختلف است، باید مزایای آن مشخص شود.

اجرا نکردن قانون شفافیت، مجازات دارد
نمایندگان مجلس مجازات اجرا نکردن یا اجرای ناقص قانون شــفافیت همه 

دستگاه ها را تعیین کردند.
در نشست علنی دیروز مجلس، نمایندگان مصوب کردند »اجرا نشدن یا اجرای ناقص این قانون یا 
انتشار اطلاعات مغایر آن، جرم است و مرتکبان آن به مجازات درجه ۶ قانون مجازات اسلامی محکوم 
می شوند.«بر اساس قانون مجازات اسلامی، مجازات درجه ۶ شامل »حبس بیش از شش ماه تا دو 
سال و جزای نقدی بیش از ۲ میلیون تا ۸ میلیون تومان« است. به علاوه »شلاق از ۳۱ تا ۷۴ ضربه 
و تا 99 ضربه در جرائم منافی عفت و محرومیت از حقوق اجتماعی بیش از ۶ ماه تا ۵ ســال، انتشار 
حکم قطعی در رسانه ها« در میان مجازات درجه ۶ قرار دارد.»ممنوعیت از یک یا چند فعالیت شغلی 
یا اجتماعی برای اشخاص حقوقی حداکثر تا مدت ۵ سال، ممنوعیت از دعوت عمومی برای افزایش 
ســرمایه برای اشخاص حقوقی حداکثر تا مدت ۵ سال، ممنوعیت از اصدار برخی از اسناد تجاری از 
سمت اشخاص حقوقی حداکثر تا مدت ۵ سال« هم از مجازات های در جه ۶ است.مجلس همچنین 
مصوب کرد دستگاه هایی که در قانون شفافیت قرار دارند،  هر ۶ ماه یکبار گزارش عملکرد اجرایشان را 
به کمیسیون امور داخلی کشور و شورا های مجلس شورای اسلامی ارسال کنند و مسئولیت اجرای این 

قانون به عهده بالاترین مقام دستگاه باشد.

اخبار کوتاه 

نماینده دامغان در مجلس شورای اسلامی ریشه تمام مشکلات 
کشور را نظام بیمار و مخرب بانکی خواند و گفت: جراحی بزرگ 
اقتصاد ایران، اصلاح نظام بانکی است و این بانک ها هستند که 

تمام سرمایه ها و ثروت ایران را همچون زالو می مکند.
به گزارش ایسنا، علی اکبر علیزاده برمی در جلسه علنی دیروز مجلس با تبریک 
ســوم خرداد سالروز فتح خرمشهر گفت: خدای سوم خرداد، خدای اقتصاد هم 
هســت و حتما ملت ما را یاری خواهد کرد. از ملت صبور ایران که همکاری 
کاملی با دولت در اصلاح نظام اقتصادی فاسد به ارث رسیده از دولت قبل داشته 
، تشکر می کنم. همچنین از دولت که با شجاعت و درایت یارانه ها را به سمت 

عادلانه تر شدن هدایت کرد، قدردانم.
وی در تذکــری به رئیس جمهور، گفت: جراحی بزرگ اقتصاد ایران، اصلاح 
نظام بانکی است. دولت قبل بزرگترین رانت اقتصادی را به بانک ها داد و این 
بانک ها هستند که تمام سرمایه ها و ثروت ایران را همچون زالو می مکند. مال 
سازی های گسترده، دخالت های سوداگرانه در بازار مسکن ملک، احتکار مسکن، 
ســوداگری در بخش ارزی، تضعیف ارزش پول ملــی و افزایش بیش از هزار 
درصدی نقدینگی و پول پاشی برای منافع صاحبانشان تنها گوشه ای از اقدامات 

ویرانگرانه بانک ها بوده که توسط دولت گذشته مورد حمایت قرار گرفته است.

این نماینده مجلس خاطرنشــان کرد: در دوران انقلاب مردم به مشــروب 
فروشی ها، سینماها و بانک ها به عنوان ریشه تمام فسادهای رژیم شاهنشاهی 
حمله می کردند؛ مشروب فروشی ها جمع شد، سینماها تا حدودی تغییر کرد اما 
بانک ها هیچگونه تغییری نداشت؛ آیت الله رییسی، ریشه تمام مشکلات کشور 
نظام بیمار و مخرب بانکی است و اگر با این ام الفساد برخورد نکنید تمام زحمات 
شــما به هدر خواهد رفت. اصلاح نظام بانکی با نصیحت حل نشده و مجلس 

انقلابی در این مورد کاملا همراه شما است.

یک کارشناس مســائل خاورمیانه به بررسی اهداف و اهمیت سفر 
رئیس جمهور به عمــان پرداخت و تاکید کرد: به هر میزان که روابط 
ایران با کشورهای عضو شورای همکاری خلیج فارس افزایش پید کند، 
نفوذ رژیم صهیونیستی و بطور کلی نیروهای خارجی در منطقه خلیج 

فارس کاهش خواهد یافت.
حسن هانی زاده در گفت وگو با ایلنا، در خصوص خبر سفر یک روزه سیدابراهیم رئیسی 
به عمان و در پاسخ به این سوال که این سفر نخستین سفر رئیس جمهوری ایران به 
عمان در زمان ســلطان جدید این کشور است،  آیا رویکرد این سلطان نشین در زمان 
سلطان هیثم بن طارق نسبت به ایران تغییر کرده است، گفت: پادشاهی عمان یکی از 
شش کشور عضو شورای همکاری خلیج فارس است که روابط خود با ایران را طی چهار 
دهه گذشته حفظ کرده و توانسته نقش سازنده ای در حل و فصل بسیاری از مشکلات 

پیش آمده میان ایران و کشورهای حوزه خلیج فارس و ایران و غرب ایفا کند.
وی ادامه داد: در گذشــته و در دوره حاکمیت سلطان قابوس حاکمیت عمان نقش 
موثری در شکل گیری مذاکرات منتهی به توافق هسته ای به عهده داشت. پس از فوت 
سلطان قابوس،  سلطان هیثم بن طارق نیز همان نقشی را که سلف خود پیش گرفته 
بود، ایفا کرده و در تلاش است تا بتواند در موضوع احیای برجام موثر باشد.این کارشناس 
مسائل خاورمیانه در پاسخ به این سوال که اهداف سفر رئیس جمهور در حوزه توسعه 
روابط دوجانبه چیســت، گفت: کشور عمان از ظرفیت بالایی برای همکاری تجاری، 
امنیتی و دریانوردی در جهت توسعه روابط با ایران برخوردار بوده و همچنین نسبت به 
واردات کالاهای ایرانی پذیرش دارد. طبیعتا سفر آقای رئیسی به عمان می تواند در کوتاه 
مدت و درازمدت بر توسعه روابط دو کشور موثر باشد و این سفر می تواند در افزایش 

سطح روابط اقتصادی موثر باشد.
وی افزود: رئیس جمهور می تواند در همکاری با عمان بن بست پیش آمده در مذاکرات 

وین را بشکند، چراکه مسقط این ظرفیت را دارد که میان ایران و غرب میانجی گری 
داشته باشد.

وی ادامه داد: عمان می تواند در حفظ امنیت خلیج فارس و تنگه هرمز ایفای نقش کند. 
همچنین توسعه روابط با پادشاهی عمان و قطر می تواند پای رژیم صهیونیستی را در 
این مناطق کم کند. به طور کلی به هر میزان که روابط ایران با کشورهای عضو شورای 
همکاری خلیج فارس افزایش پید کند، نفوذ رژیم صهیونیستی و بطور کلی نیروهای 

خارجی در منطقه خلیج فارس کاهش خواهد یافت.
هانی زاده در خصوص مسأله عادی سازی روابط عمان با رژیم صهیونیستی نیز گفت:  
در حال حاضر عمان رابطه رسمی با اسرائیل ندارد و این موضوع ناشی حساسیت ایران 
به این موضوع و همچنین اهمیت بالای افکار عمومی در این کشور است که با توجه 
به عدم پذیرش این عادی ســازی در میان مردم این سلطان نشــین، عمان برخلاف 
 کشورهایی همچون امارات و بحرین پروسه عادی سازی روابط با تل آویو را به تعویق

 انداخته است.

گودرزوند چگینی عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس گفت: 
یک عده از گذشته از رانت کالای اساسی استفاده می کردند و 
چون این رانت از دست آنها خارج شده امروز به سمت احتکار 

روی آورده اند.
مهرداد گودرزوند چگینی در گفتگو با بازار، با اشاره به موضوع اصلاح قیمت 
کالاها در کشــور اظهار کرد: یکی از موضوعاتی که دولت باید در کنار بحث 
اصلاح قیمت کالاها پیگیری کند موضوع برخورد با محتکران است.وی با بیان 

اینکه محتکرین به نحوی عمل می کنند که احساس شود کالایی در بازار وجود 
ندارد، اظهار کرد: این در حالی اســت که انبارهای کالاها پر است و در همه جا 

کالای مورد نیاز مردم وجود دارد.
گودرزوند چگینی با بیان اینکه متاسفانه یک عده سودجو دست به احتکار کالا 
می زنند، بیان کرد: یک عده از گذشته از رانت کالای اساسی استفاده می کردند 
و چون این رانت از دست آنها خارج شده امروز به سمت احتکار روی آورده اند، 
بنابراین دستگاه هایی اعم از اصناف، وزارت صمت و سازمان تعزیرات باید به این 

امور ورود کرده و این گونه مسائل را برطرف سازند.
وی تاکید کرد: قانون گذار دست قضات و مسئولین سازمان تعزیرات را برای 
برخورد با محتکران باز گذاشته است لذا انتظار ما این است که این دستگاه ها در 
این شرایط مقداری متفاوت برخورد کنند چرا که ما در شرایط خاصی به سر می 
بریم.این نماینده مجلس ادامه داد: کسی که دست به احتکار کالا ها می زند حتماً 
سر دشمنی و عناد با جمهوری اسلامی ایران دارد و این مسئله به هیچ وجه قابل 

گذشت نیست. 
عضو کمیسیون برنامه بودجه و محاسبات مجلس اظهار کرد: دستگاه های 
قضایی باید شــدیدترین برخوردها را با محتکرین کالا چه در بازار و چه سایر 

مراکز توزیعی داشته باشند.

نماینده مردم خاش، میر جاوه، بخشــهای نصرت آباد و کورین در 
مجلس گفــت: دولت ضمن افزایش نظارت بر بازار مســکن باید 
سامانه ای طراحی کند تا معاملات و اجاره نامه ها تحت کنترل وزارت 

راه و شهرسازی باشد.
به گزارش بازار به نقل از خانه ملت، اسماعیل حسین زهی با اشاره به وضعیت پرداخت 
تسهیلات به پروژه های طرح نهضت ملی مسکن، گفت: در قانون بودجه سال جاری 
بانک ها مکلف شدند بخشی از منابع تسهیلاتی خود را به بخش مسکن اختصاص 
دهند و با توجه به اینکه سال گذشته شاهد عدم همکاری بانک های عامل در پرداخت 
تسهیلات به حوزه مسکن بودیم، در سال جاری برای عدم اجرای قانون و طفره رفتن 

آنها در پرداخت وام جریمه در نظر گرفتیم.
این نماینده مردم در مجلس شــورای اسلامی اضافه کرد: مجلس، دولت و بانک 
مرکزی باید نظارت جدی بر پرداخت تسهیلات بانکی به حوزه مسکن داشته باشند چرا 

تحقق شعار ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی در گروی انجام تعهدات بانکی 
و پرداخت وام های مناسب است.

وی با اشاره به برنامه دولت در پرداخت وام ودیعه مسکن اظهار کرد: متاسفانه هیچ 
متولی مشخصی در بازار اجاره بها برای نظارت بر معاملات نداریم و متاسفانه در سایه 
این خلا نظارتی، بنگاه های معاملاتی قیمت سازی  کرده و نه تنها طبق تجربه سال 
گذشته مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا در خصوص سقف افزایش ۲۵ درصدی اجاره 

بها را رعایت نمی کنند، بلکه زمینه افزایش قیمت را نیز فراهم می کنند.
حســین زهی اضافه کرد: از طرفی ســتاد ملی مقابله با کرونا در یکی از مصوبات 
برای حمایت از مســتاجران، اعلام کرده بــود که حکم تخلیه برای صاحب خانه ها 
صادر نشود اما متاسفانه این مورد نیز بازدارندگی کافی نداشته و مستاجران مجبورند 
پرداخت اجاره بهای بالا را قبول کنند. بنابراین معتقدم ضمن افزایش نظارت بر این 
 بازار باید سامانه ای طراحی شود تا معاملات و اجاره نامه ها تحت کنترل وزارت راه و 

شهرسازی باشد.
نایب رئیس کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه در حال حاضر 
بیش چند میلیون مستاجر در کشور داریم اظهار کرد: با اجرای قوانین و نظارت بر بازار پر 
نوسان مسکن نباید اجازه دهیم به مستاجران به ویژه زوج های جوان که توان پرداخت 
اجاره بها سنگین را ندارد، ظلم شود. امیدارم دولت به ویژه دستگاه هایی نظیر وزارت راه 
و شهرسازی و وزارت صمت، برای مهار افزایش کرایه خانه برنامه ای تدوین کرده و با 

افزایش نظارت بر بازار، اجازه افزایش قیمت بیش تر را ندهند.
وی اضافــه کرد: در حال حاضر طرح کاهش تعرفه بنگاه های معاملاتی در کمیته 
تخصصی کمیسیون عمران مجلس در حال بررسی و چکش کاری است و برای جامع 
تر و پخته تر شدن آن از تمامی نظرات متخصصان و کارشناسان به ویژه کارشانسان 

مرکز پرژوهش های مجلس استفاده خواهیم کرد.

علیزادهنماینده  دامغان در مجلس : عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

 بانک ها تمام سرمایه ها و ثروت ایران
 را همچون زالو می مکند

 عمان از ظرفیت بالایی برای شکست
 بن بست پیش آمده در وین برخوردار است

 رانتخواران کالاهای  اساسی
 اکنون محتکر شده اند

 وزارت راه سامانه ای برای کنترل بازار اجاره بها 
طراحی کند

شاوردیان، عضو هیات رئیسه کمیسیون عمران 
مجلس از بررسی و چکش کاری طرح دوفوریتی 
کنترل و ســاماندهی اجاره مسکن در کمیسیون 

متبوع خود خبر داد.
به گزارش بازار، آرا شاوردیان در رابطه با طرح دوفوریتی کنترل 
و ساماندهی اجاره بها املاک مسکونی، گفت: هم اکنون در حال 
نزدیک شدن به فصل جا به جایی مستاجران هستیم، فصلی که 
به دلیل افزایش فزاینده و بی ضابطه کرایه خانه به کابوس مردم 
به ویژه اقشار کم درآمد و آسیب پذیر جامعه تبدیل شده و خواسته 
برخی از صاحب خانه ها مبنی بر افزایش چندین درصدی کرایه 

خانه، آرامش خانواده ها سلب کرده است.
نماینده ارامنه تهران و شمال کشور در مجلس افزود: متاسفانه 
در ســال های اخیر کنترل بازار مسکن از دست دولت رها و به 
جولانگاه دلالانی تبدیل شــده که نان شان صرفا در افزایش 
قیمت های نجومی بوده و بی رحمانــه هیزم در آتش گرانی 

مسکن ریخته که شعله آن آرامش خانواده ها را می سوزاند.
شاوردیان با بیان اینکه رشد افسارگسیخته کرایه خانه، رفته رفته 
اقشار کم درآمد را به حاشیه شهرها می کشاند که این اتفاق زمینه 
بسیاری از آسیب های اجتماعی و روانی جامعه را فراهم می کند، 
اظهار کرد: ناگفته نماند که بسیاری از صاحبخانه ها نیز از محل 

دریافت اجاره خانه زندگیشان را می گذرانند و نوسانات قیمتی 
و گرانی ها، گریبان گیر آنها نیز می شود. لذا نمی توان با افزایش 

منطقی کرایه خانه ها و مطابق با نرخ تورم نیز مخالف کرد.
وی، دولت نباید نسبت به افزایش ناعادلانه کرایه خانه ها بی 
تفاوت باشد، تصریح کرد: مجلس یازدهم در کنار برنامه ای که 
برای ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی و جبران کمبود 
خانــه و برقراری تعادل در عرضه و تقاضا و کنترل قیمت ها با 
قانون جهش و رونق تولید مسکن تدوین کرده است این بار هم 
گامی برای کنترل و ساماندهی اجاره بها برداشته که به زودی در 
کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی با کارشناسی دقیق و 

استفاده از مختصصان و صاحب نظران طرح کنترل و ساماندهی 
اجاره بها املاک مسکونی چکش کاری شده تا مسیر کنترل این 

بازار پر تلاطم را برای دولت هموار شود.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم خاطرنشــان کرد: ستاد 
ملی مقابله با کرونا، همزمان با شیوع کوید و افزایش مشکلات 
اقتصادی مردم، مصوباتی برای حمایت از مستاجران تصویب 
کرد که بر اســاس آن ســقفی برای افزایش اجاره بها تعیین 
شــده و موجران اجازه افزایش خارج از عرف کرایه را نداشتند 
 اما متاسفانه این مصوبه به دلیل نبود نظارت کافی به درستی

 اجرایی نشد. 

وی عنوان کرد: همچنین با نظر ستاد ملی مقابله با کرونا، وام 
ودیعه مسکنی برای مستاجران در نظر گرفته شد که آن نیز علی 
رغم برخی محاسن، به دلیل عدم همکاری بانک ها و سخت 
گیری در دریافت تضامین، متقاضیان را با چالش های گوناگونی 
رو برو کرد. لذا بنده معتقدم بهترین قانون هم اگر به درســتی 
و باحساسیت اجرایی نشــود، کارایی لازم را نخواهد داشت. از 
دولتی که دغدغه معیشــت مردم را دارد انتظار داریم در سال 
جاری که گرانی ها به بالاترین حد خود رسیده پای کار بیاستد 
و یک بار برای همیشــه دست دلالان وسوداگران را از سرپناه 

مردم قطع کند.

دلالانمسکنهیزمدرآتشگرانیکرایهخانهمیریزند
عضوهیاترئیسهکمیسیونعمرانمجلس:

نماینده مردم گرمی در مجلس با انتقاد از ایرادات کارشکنانه از 
سوی جریانی در دولت که تا دیروز ادعای تولیت طرح رتبه بندی 
معلمان را داشتند، گفت: رئیس جمهور باید شخصا به این موضوع 

ورود کرده و دستور اجرای رتبه بندی معلمان را صادر کند.
به گزارش ایلنا، ولی اسماعیلی در دیروز مجلس در تذکری خطاب به رئیس 
جمهور، گفت: چرا علیرغم مصوبه قانونی مجلس و نظر مساعد شما، اراده ای 
مرموزانه و منفی نگرانه که تا دیروز تولیت و داعیه توجه به آموزش و پرورش 

و معلمان را داشــت، متاسفانه امروز با ایرادات بنی اسرائیلی و کارشکنانه مانع 
اجرای به موقع طرح رتبه بندی معلمان شــده که بیش از ۱۲ ســال در انتظار 

اجرای آن بوده اند.
نماینده مردم گرمی در مجلس شــورای اســلامی در پایان خاطرنشان کرد: 
مصرانه می خواهم که رأسا به این موضوع ورود کرده و دستور صریح و عاجل 
نسبت به عملیاتی کردن رتبه بندی معلمان صادر کنید و اجازه ندهید بیش از این 

کاسه صبر معلمان لبریز شده و تحقیر شوند.

دولت رتبه بندی معلمان را مطابق قانون اجرا کند
نماینده مردم رشت در مجلس نیز خواستار اجرای رتبه بندی معلمان مطابق 

قانون مصوب مجلس شورای اسلامی شد.
جبار کوچکی نژادارم ساداتی گفت: قوه مقننه رتبه بندی فرهنگیان را تصویب 

کرد که به عنوان اقدام بسیار بزرگ مجلس یازدهم محسوب می شود.
نماینده مردم رشــت در مجلس اظهار کرد: براساس قانون دولت ۳ ماه وقت 
داشت تا آئین نامه این قانون را تصویب کند اما اخیرا شنیده شده درصدد اعمال 

تغییراتی در آئین نامه هستند که اصل قانون را زیر سوال می برد لذا کمیسیون 
آموزش مجلس باید نسبت به این موضوع دقت کرده و آن را بررسی کند.

وی در ادامه بیان کرد: موضوع برگزاری آزمون سراســری نیز یکی دیگر از 
دغدغه ها محسوب می شود؛ شورایعالی انقلاب فرهنگی در این خصوص اقدامی 
انجام داده که خلاف قانون اســت در حالی که مجلس قانون شفافی را در این 
خصوص مصوب کرده است؛ به نظر می رسد باید طرح دو فوریتی نمایندگان در 

این باره در مجلس به تصویب برسد تا نگرانی خانواده ها برطرف شود.

ارادهایمرموزانهمانعاجرایطرحرتبهبندیمعلمانشدهاست
نمایندهمردمگرمیدرمجلس:

سخنگوی دولت با رد خبر افزایش قیمت بنزین، گفت: منظور 
رئیس جمهور از گرفتن تصمیمات سخت اقتصادی، خصوصی 
سازی و مبارزه با رانت خواران بود نه افزایش قیمت بنزین یا 

دیگر حامل های انرژی.
به گــزارش بازار، علی بهادری جهرمی درباره اینکــه آیا دولت برنامه یا 
تصمیمی برای افزایش قیمت بنزین یا دیگر فرآورده های نفتی در دستور 

کار دارد؟ افزود: خیر، دولت هیچگونه تصمیم یا حتی برنامه ای برای افزایش 
قیمت بنزین یا سایر فراورده های نفتی وجود ندارد.

رئیس شورای اطلاع رسانی دولت در پاسخ به این سوال که منظور رئیس 
جمهور از گرفتن تصمیمات ســخت اقتصادی چه بود، خاطرنشــان کرد: 
سخنرانی رئیس در »نخستین رویداد بین المللی خصوصی سازی در اقتصاد 
ایران« و مرتبط با مسأله خصوصی سازی بود و به شکل شفاف هم نسبت 

به لزوم گرفتن تصمیمات سخت و جدی در مقابله با رانت خوارانی که سال ها 
حقوق مردم را پایمال کرده اند بیان کرد.بهادری جهرمی ادامه داد: این صحبت 
پیش از این هم مطرح و تاکید شده بود که به جای برخورد صرف با مفسد باید 

ریشه فساد خشکانده شود و بسترهای فسادزا از بین رود.
وی تاکید کرد: از آنجا که برخورد قضاییِ صِرف به تنهایی نمی تواند راه حل 

برخورد با مفاسد باشد، رئیس جمهور این موضوع را مطرح کرد.

سخنگویدولت:

قیمتبنزینافزایشنمییابد
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